
 استخدام 17 هزار نفر
 در آموزش و پرورش 

 فارس: وزير آموزش و پرورش گفت: پرونده اس��تخدام
 17 هزار و 150 نفر در بدنه آموزش و پرورش هم اكنون 
در جريان اس��ت. علي رضا علي احمدي اظهار داش��ت: 
پرونده اس��تخدام 10 هزار نفر كه از سال 85 در جريان 
بود، در حال به س��رانجام رس��يدن اس��ت.  وي گفت: 
7 هزار و 150 نفر از همكاران نهضت سوادآموزي نيز كه 
مشمول مواد اساسنامه نهضت مي شدند، براي استمرار 
فعاليت در نهضت سوادآموزي استخدام مي شوند.  وزير 
آموزش و پرورش افزود: همچنين كار اس��تخدام تمام 
دانش آموختگان��ي ك��ه از مراكز تربي��ت معلم مدرك 
گرفته اند، در دس��ت اقدام اس��ت. وي با اشاره به ايجاد 
ش��رايط جديد براي ورود علاقه مندان به مراكز تربيت 
معلم گفت: ميزان پرداختي به دانش��جومعلمان مراكز 
تربيت معلم با اجراي قانون مديريت خدمات كشوري 

تا چهار برابر گذشته افزايش يافته است. 

 کاهش حجم شکوفایی کشند قرمز 
در خلیج فارس 

مه�ر: آخري��ن پايش ايس��تگاه های جزي��ره هرمز در 
بندرعب��اس از كاهش ش��ديد تراكم تک س��لول های 
فيتوپلانگتونی و كاهش حجم شكوفايی پديده كشند 
قرمز حكايت می كند.  معاون محيط دريايی س��ازمان 
محيط زيس��ت گفت: در آخرين پايش ايس��تگاه های 
سنجش، تراكم تک سلول های كشند قرمز در بسياری 
از مناطق آب های جنوبی به صفر رس��يده است كه در 
مقايسه با سال قبل كاهش بيش از 40 ميليون سلول 
در هر در ليتر را نشان می دهد. محمدباقر نبوی با اشاره 
به اس��تمرار پايش های روزانه افزود: ارديبهشت امسال 
در برخ��ی مناط��ق آب های جنوب تراك��م 6ميليونی 
پلانگتون ه��ا را در هر ليتر آب پايش كرديم كه الان به 

كمتر چند 10 هزار ليتر رسيده است.

راه اندازي اتوبوس هاي گردشگري 
رایگان براي مسافران تابستاني

فارس: رئيس س��ازمان ميراث فرهنگي و گردش��گري 
آذربايجان ش��رقي از راه اندازي اتوبوس هاي گردشگري 
رايگان براي مسافران تابستاني در سطح اين استان خبر 
داد. تراب محمدي اظهار داشت: در تفاهمنامه اي كه بين 
سازمان ميراث فرهنگي و گردشگري استان آذربايجان 
شرقي با ش��هرداري ها در سطح استان به امضا رسيده 
است، مسافران تابستاني مي توانند در شهرهاي تبريز، 
مرند، ميانه، مراغه و اهر در ميادين اصلي و مراكز اقامتي 
از اين اتوبوس هاي گردش��گري استفاده كنند.  وي در 
ادامه گفت: اتوبوس هاي رايگان گردشگري در شهر تبريز 

10 دستگاه و در ديگر شهرها 2 دستگاه است.

 بررسی اثربخشي شربت تریاک
 در 10مرکز ترک اعتیاد 

ایرن�ا: رئي��س اداره س��وءمصرف م��واد مخ��در وزارت 
بهداش��ت درمان و آموزش پزشكي گفت: در حال حاضر 
اثربخشي و نحوه مصرف شربت ترياك در 10مركز ترك 
اعتياد در قالب يک طرح پژوهشي در دست مطالعه است و 
هنوز نتايج آن گزارش نشده تا اين دارو براي درمان توزيع 
كشوري ش��ود. محمد صابري ظفرقندي افزود: تاكنون 
گزارش رسمي درباره نتايج قابل استناد اثرپذيري شربت 
ترياك استخراج نشده تا بتوان بر اساس آن درباره توزيع 
كشوري اين شربت تصميم گيري كرد. وی اظهار داشت: 
اگر نتايج حاكي از اين باش��د كه توزيع شربت ترياك در 
درمان اعتياد موثر است، از نظر علمي وزارت بهداشت در 
اين زمينه هيچ درنگي نخواهد داشت، ولي فعلا زود است 

كه قاطعانه درباره نتايج آن تصميمي گرفت. 

آغاز اعزام دوباره زائران عتبات عالیات 
به کاظمین و سامرا 

ف�ارس: رئيس عتبات عاليات س��ازمان حج و زيارت 
كشور اعلام كرد: از اين پس تقريبا تمام زائران ايراني 
عتبات عاليات به كاظمين نيز اعزام مي شوند و حدود 
50درصد آنان به س��امرا هم مي روند. حسين اكبري 
افزود: به دليل انفجارهاي اخير ،برنامه كاظمين و سامرا 
از برنامه زيارتي زائران ايراني حذف شده بود ولي دوباره 
اين برنامه را در دس��تور كار قرار داده ايم و از اين پس 
تقريبا تمام زائران را به كاظمين و نيمي از زائران را به 
سامرا هم اعزام مي كنيم.  وي  گفت: امروز آخرين روز 

پيش ثبت نام ها بود. 

 مع��اون امور مناطق ش��هرداری ته��ران از افتتاح 
مجموع��ه ورزش��ی 10 هزار نفری ام��ام رضا)ع( در 
منطقه 18 همزمان با ولادت باسعادت امام حسين)ع( 

خبر داد.
 محققان كش��ور موفق شدند واكس��ن آنفلوآنزای 

مرغی برای طيور توليد كنند.
 ثبت نام پنجاه و شش��مين دوره آزمون دانش��نامه 
تخصصی و بيست و هشتمين دوره آزمون گواهينامه 

تخصصی پزشكی 24 تير آغاز می شود.
 دانش��گاه جامع علمی-كاربردی، مؤسسات و مراكز 
تحت نظارت تاكنون 350 عنوان كتاب منتشر كرده اند.

 دومين جشنواره عكس جاذبه های گردشگری ايران 
با شعار»ايران را ببينيم« برگزار می شود.

 خط بري��ل جديد با زبان حس��اب و حروف ابجد 
توسط يک مخترع ايرانی طراحی شد.

 مهلت ثبت نام آزمون دكترای دانشگاه پيام نور تا 
يكشنبه 14 تير تمديد شد.

 مراس��م اعتكاف ويژه دانشگاهيان همزمان با آغاز 
ايام البيض در مسجد دانشگاه صنعتی اميركبير برگزار 

می شود.
 گوش و دهان الكترونيک توسط يک مخترع ايرانی 

طراحی و ساخته شد.
 به همت محققان ايرانی 60 دستگاه سانتريفيوژهای 
يخچال دار دور بالا برای اس��تفاده در سازمان انتقال 

خون طراحی و ساخته شد.
 قرنطينه دوم كنكور از روز گذش��ته آغاز ش��د كه 
در آن پاسخنامه های داوطلبان 2 بار با 2 حساسيت 
مختلف توسط دس��تگاه های علامت خوان تصحيح 

می شوند.

مصوبه جدید مشمولان در صورت 
تصویب نیمه دوم سال اجرایی می شود 

مدير مشمولان ستاد كل نيروهای مسلح گفت: 
مصوبه مجلس شورای اسلامی درباره اصلاح موادی 
از قان��ون خدمت وظيفه عموم��ی در صورت تاييد 
شورای نگهبان قانون اساسی از نيمه دوم سال جاری 
اجرايی می شود.  به گزارش ايرنا، نمايندگان مجلس 
شورای اس��لامی در روز يكشنبه با اصلاح موادی از 
قانون خدمت وظيفه عموم��ی مصوب 29 مهر ماه 
سال 63 تصويب كردند هر فرد ذكور ايرانی در ماهی 
كه در آن ماه به 18 س��ال تمام می رس��د، مشمول 
مقررات خدمت وظيفه عمومی خواهد شد.  سرتيپ 
دوم پاسدار موسی كمالی در تشريح چگونگی اجرای 
اين مصوبه در صورت تاييد ش��ورای نگهبان گفت: 
اين مصوبه، پس از تصويب و سير مراحل قانونی در 
شورای نگهبان به صورت آيين نامه ای در خواهد آمد 

و از نيمه دوم سال جاری اجرا می شود.  

  مديركل حفاظت محيط زيست آذربايجان غربی: 
ساخت جاده و زهكش تالاب بين المللی يادگارلو را 

خشكاند.
 ناي��ب رئيس انجمن حمايت از بيم��اران عفونی: 
عدم آگاهی عمومی از آنفلوآنزای خوكی مشكل ساز 

می شو د.
 مدير مشاركت های مردمی آموزش و پرورش شهر 
تهران: آموزشگاه های علمی آزاد تنها براساس مجوز 

خود می توانند فعاليت كنند.
 مدير عامل سازمان سرمايه گذاري شهر تهران: 250 

اتوبوس وارد خطوط BRT شده است.
 معاون آموزش و نوآوري آموزش و پرورش اس��تان 
تهران: تنها وجه بيمه در هنگام ثبت نام از دانش آموزان 

دريافت مي شود.

درختان منطقه 9 شناسنامه دار 
می شوند

وطن امروز: رئيس اداره فضای سبز معاونت امور شهری 
و فضای سبز شهرداری منطقه 9 از آغاز عملياتی كه در 
طول آن تمامی درختان اين منطقه دارای شناسنامه 
می شوند، خبر داد. عليرضا علی بخش��ی، رئيس اداره 
فضای س��بز با بيان اين مطلب اف��زود: در اجرای اين 
عمليات نام درختان هر محله، وضعيت ظاهری، بن و 
ديگر شرايط آنها برداشت می شود و پس از آن نسبت به 
انجام عمليات پلاك كوبی آنها اقدام خواهد شد. عمليات 
ياد ش��ده از خيابان و ميدان آزادی و از محله يک اين 
منطقه آغاز ش��ده و در هر 8 محله آن به مرحله اجرا 

در خواهد آمد.

طرح سنجش اشعه UV در تهران 
سال آینده اجرا می شود

وطن امروز: مديرعامل ش��ركت كنترل كيفيت هوای 
شهر تهران گفت: طرح سنجش اشعه UV سال آينده 
در تهران اجرا خواهد شد. يوسف رشيدی افزود: اشعه 
UV،  اش��عه ای مضر اس��ت كه می تواند سبب ايجاد 
سرطان پوست شود و سنجش ميزان اين اشعه در تمام 
كش��ورهای دنيا صورت می گيرد. وی ادامه داد: طرح 
سنجش ميزان اشعه UV در تهران از جمله طرح هايی 
اس��ت كه س��ال آينده اجرا خواهد شد و در تلاشيم با 
اجرای اين طرح ضمن سنجش ميزان اين اشعه شرايط 

اطلاع رسانی به شهروندان در اين باره را فراهم سازيم.

کارت شناسایي براي کارگران فصلی 
ف�ارس: ش��هردار منطقه 11 تهران گفت: با تش��كيل 
نخس��تين مركز س��اماندهی كارگران فصل��ی در اين 
منطق��ه برای اين كارگ��ران كارت شناس��ايی معتبر 
صادر می شود.  فاضل در مراسم افتتاح نخستين مركز 
ساماندهی كارگران فصلی گفت: با تشكيل نخستين 
مركز ساماندهی كارگران فصلی در اين منطقه و صدور 
كارت شناس��ايی برای كارگران بخش��ی از مشكلات 
امنيت اجتماعی در تهران حل می شود. وی ادامه داد: 
ساماندهی كارگران يكی از معضلات و مشكلات شهر 
تهران است كه متولی اصلی برای رسيدگی به آن وجود 
ندارد. وی افزود: به دليل آنكه مديريت واحد شهری در 
ش��هر تهران وجود ندارد و مسؤوليت بين سازمان های 
مختلف تقسيم شده كارها با مشكل مواجه شده است.

 سرمایه گذاری 400 میلیارد  توماني
 در منطقه 4

وطن امروز: در 3 ساله اخير بيش از 400 ميليارد تومان 
در بخش های عمرانی و تملک معارضان در منطقه 4 
سرمايه گذاری شده است. عليرضا جاويد، شهردار منطقه 
4 در نشست با دبيران شوراياری محلات 20گانه افزود: 
خوشبختانه با اقداماتی كه از سوی شوراياران در سطح 
محلات انجام ش��ده است ديدگاه شهروندان نسبت به 
عملكرد مديريت شهری و ش��ورايان تغيير كرده و به 
نحوی شهروندان خواستار ارتقای تعامل بيشتر با اين 

بازوان توانمند شهرداری تهران هستند.

 60 درصد زباله های روزانه تهران 
دارای مواد آلی است

وطن امروز: مديرعامل سازمان بازيافت و تبديل مواد 
ش��هرداری تهران گف��ت: با توجه ب��ه آموزش های 
شهروندی، ميزان زباله جداسازی شده روزانه به بيش 
از 800 تن می رسد كه اين ميزان در سال های گذشته 
بين 70 تا 100 تن بوده است. فرهاد پورمحمدسخا 
به اهميت تفكيک زباله های تر و خشک اشاره كرد و 
اظهار داشت: زباله های تر بويژه زباله های آشپزخانه ای 
و ضايعات ميوه، منبعی سرشار از مواد آلی است كه به 
كمپوست تبديل شده و به عنوان كود در كشاورزی 
مورد اس��تفاده قرار می گيرد. وی خاطرنش��ان كرد: 
روزانه 7500 تن زباله در ش��هر ته��ران جمع آوری 
می ش��ود كه بيش از 60 درصد آن، ماده آلی است و 

قابليت تبديل شدن به كمپوست را دارد.
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جامعه 6

 » درمان نگهدارنده« محور راهبردي کشور 
برای مبارزه با اعتیاد

معاون عمرانی وزیر کشور خبر داد

پیشنهاد تشکیل شورای ترافیک استان و شهرستان 

جرایم شدید برای اساتید دارای رکود علمی

بررسی طرح تغییر و کاهش تعطیلات رسمي در مجلس

قائم مقام معاونت آموزشی وزارت علوم با تشريح مشخصات 
اعضای هيأت علمی كه دارای ركود علمی هستند، گفت: بر 
اس��اس جديدترين آيين نامه، دانشگاه ها می توانند نسبت به 
خاتمه خدمت اعضای هيأت علمی دارای ركود علمی اقدام 
كنند.رضا عامری با اش��اره به قانون جديد در رابطه با بحث 
ركود علمی اعضای هيأت علمی دانش��گاه ها گفت: اعضای 
هيأت علمی بايد به طور س��نواتی از فعاليت های آموزشی، 
پژوهشی و اجرايی كه انجام می دهند حداقل امتيازاتی را به 
دس��ت آورند و يک پايه كسب كنند. اگر عضو هيأت علمی 
نتواند برای مدت حدود س��ه سال متوالی اين پايه را دريافت 

كند مشمول ركود علمی می شود.وی اظهار داشت: دانشگاه 
می تواند عضو هيأت علمی ای را كه دارای ركود علمی شده 
در صورت رسمی آزمايشی بودن به پيمانی تبديل كند و در 
صورت پيمانی بودن درباره خاتمه خدمت و قطع همكاری وی 
با دانشگاه تصميم بگيرد. به گزارش مهر، عامری با بيان اينكه 
اين قانون تمام اعضای هيأت علمی ش��امل مربی، استاديار، 
دانشيار و استاد می شود، گفت: برای بررسی وضعيت و پرونده 
عضو هيأت علم��ی كه دارای ركود علمی اس��ت كميته ای 
متشكل از خود فرد، نماينده دانشكده و گروه آموزشی تشكيل 

می شود و تصميم لازم در اين باره اخذ می شود. 

يک عضو كميسيون فرهنگي مجلس شوراي اسلامي 
 طرح كاه��ش و اصلاح تعطيلات را ب��ه مجلس مي برد. 
عل��ي مطهري اعلام كرد: بزودي ط��رح كاهش و اصلاح 
تعطيلات مل��ي را با هدف افزايش بهره وري و كارآيي در 

سطح كشور به مجلس تقديم مي كند. 
وي گفت: ارائه اين ط��رح به امضاي 15نماينده نياز 

دارد كه تاكنون چن��د برابر اين تعداد براي امضاي طرح 
فوق موافقت خود را اعلام كرده اند. 

به گزارش ايرنا، عضو كميسيون فرهنگي مجلس اظهار 
داشت: در طرح اصلاح تعطيلات رسمي كشور، علاوه بر 
كاهش تع��داد روزهاي تعطيل، خيلي از ايام تعطيل نيز 

تغيير كرده است. 

درهای حرم حضرت امام حسین)ع( به دست هنرمندان اصفهانی ساخته می شود عكاسخانه

وطن امروز: مجری طرح س�اخت درهای حرم حضرت اباعبدالله الحس�ین )ع( با بیان اینکه درهای این حرم به دس�ت 
هنرمندان اصفهانی ساخته می شود، گفت: برای ساخت این درها که کار آن از سه ماه پیش آغاز شده، حدود 200 کیلو نقره 
به  صورت یک  تکه به کار رفته است. طرح ساخت چهار در حرم حضرت اباعبدالله الحسین )ع( را  استادان مهدی علمداری 
و علی ظریفی ارائه کرده اند. ظرافت های هنری روی درها شامل خاتم، معرق و گره چینی را نیز استاد محمدعلی قضاوی 

برعهده دارد. 2 میلیارد و 500 میلیون ریال هزینه  ساخت را مردم شهر خوراسگان استان اصفهان تأمین می کنند. 
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سمانه فخار: بر اساس گزارش های ستاد مبارزه با مواد مخدر 
س��ه تا چهار درصد جمعيت كش��ور ما را معتادان تشكيل 
می دهند و برای اينكه اين افراد بتوانند به روال عادی زندگی 
خود بازگردند، راه های متفاوتی در كش��ور برنامه ريزی شده 
است و يكی از مهم ترين اين برنامه ها، راه اندازی شبكه هوشمند 
معتادان است. اما با توجه به اينكه شبكه ها، امروزه به سمت 
نظام مندی فردی جرم حركت می كنند، برخورد استراتژيک 
درمانی با آنها صد ها برابر س��خت تر از برخورد اس��تراتژيک 
درمانی با معتادان كش��ور هايی است كه حتی شمارشان از 
معتادان ايران نيز بيش��تر اس��ت.در اين باره معاون آموزشی 
مركز ملی مطالعات اعتياد بر ضرورت روی آوری به پيشگيری 
ژنتيكی اعتياد تاكيد كرد و گفت: امروز مدل كلاسيک درمان 
اعتياد در ايران لنگ است و كلينيک هايی كه تنها بر اساس 
آيين نامه های رس��می كار می كنند، زمين گير هستند، چرا 
كه برای مثال س��ازمان های غيردولتی كه در مقايسه با آنها 
دارای نظام مندی قوی و قدرت مانور بالا هستند، از موفقيت 
بيشتری در درمان اعتياد برخوردار بوده اند. آذرخش مكری، به 
جريان هوش جمعی در شبكه اعتياد كشور اشاره كرد و افزود: 
با توجه به اين جريان، شبكه های اعتياد، با وجود ضعف فردی 

اجزا می توانند بسيار هوشمندانه 
عمل كرده، قدرت بس��يار بالای 
انطباق، خلاقيت  زيادی در حل 
مسأله داشته باشند، همچنين 
ب��ا افزاي��ش تع��داد اعض��ا به 
هوشمندی آنها افزوده می شود. 
البته شبكه های اعتياد از اصول 
بسيار س��اده پيروی می كنند و 

خارج كردن افراد از اين ش��بكه ها بس��يار سخت است.عضو 
هيات علمی دانشگاه علوم پزشكی تهران، درمان نگهدارنده 
را محور استراتژی كشور برای مبارزه با اعتياد خواند و اعلام 
كرد: در حال حاضر يكهزار مركز درمان نگهدارنده اعتياد در 
كشور فعال است كه از اين طريق، يكصد هزار معتاد به شبكه 
درمان نگهدارنده اعتياد وارد شده اند و پيش بينی می شود، تا 

پايان امسال، شمار مراكز درمان 
نگهدارنده اعتياد در ايران به دو 
هزار مركز برسد. مكری با اذعان 
به اينكه وقتی معتادان از هرجا 
می توانن��د، كراك تهي��ه كنند،  
باي��د روی جايگزين های درمان 
نگهدارنده نيز سرمايه گذاری كرد 
تا هر يک از شاخه های شبه درمان 
اعتياد كشور حداكثر تا سه، چهار سال آينده به طور رسمی 
فعال باشند.وی بر لزوم مسلح كردن شبكه درمان نگهدارنده 
اعتياد كه سه تا پنج سال از عمر آن می گذرد به روان درمانی، 
حرفه آموزی و بازتوانی نيز تاكيد كرد و با بيان اينكه مداخلات 
غيردارويی در اين شبكه از جمله مددكاری و مشاوره بسيار 
ضعيف است، خاطر نشان كرد: مشكلات مالی شبكه درمان 

نگهدارنده اعتياد نيز بايد حل شود، چرا كه در غير اين صورت 
تا دو سال ديگر، سيس��تم درمان نگهدارنده اعتياد در ايران 
متوقف خواهد شد. در همين رابطه يكی از پزشكان كلينيک 
ترك اعتياد صبح��دم در گفت و گو ب��ا »وطن امروز« گفت: 
بهترين روش برای كنترل و درم��ان اعتياد، خود كارآمدی 
افراد معتاد و درمان های ش��ناختی و رفتاری است.وی ادامه 
داد: درمان اعتياد بايد به صورت بعدی باش��د و تا مشكلات 
زيربنايی حل نش��ود مسائل ديگری حل نخواهد شد و بايد 
توجه داشته باشيم كه اعتياد يک مشكل فردی است و برای 
هر فرد ابعاد متفاوتی دارد.وی ادامه داد: به نظر بس��ياری از 
پزش��كان ترك اعتياد هوشمند ش��دن و نظام مندی شبكه 
اعتي��اد كمک زيادی به روند درمان اين افراد نمی كند و اين 
درس��ت نيس��ت كه با همان متدی كه يک فرد 20 ساله را 
درمان می كنيم افراد 50 ساله را هم درمان كنيم.وی در پايان 
گفت: برای كمک به نظام مندی درمان معتادان بايد بيشتر 
به امكاناتی كه به آنها ارائه می شود، توجه كنيم تا از كيفيت 
بهتری برخوردار باشد و بايد توجه داشته باشيم كه نداشتن 
پروتكل ملی درمان اعتياد در كشور يكی ديگر از ضعف هايی 

است كه بايد به آن توجهات لازم مبذول شود.

کاظم برآبادی: صبح يكش��نبه كه معاون عمرانی وزير كشور 
برای شركت در مراسم واگذاری 750 دستگاه خودرو از شركت 
ايران خودرو ديزل به وزارت كش��ور آمده بود فرصت مناسبی 
برای خبرنگاران حوزه شهری ايجاد شد تا به دور از دغدغه های 
انتخاباتی به پيگيری شايعه های مطرح شده قبل از انتخابات 
در وزارت كش��ور بپردازند. علی نيكزاد كه به نظر می رس��يد 
خود را برای پاس��خگويی به چنين ش��بهه هايی آماده كرده 
است روبه روی خبرنگاران مختلف ايستاد و برای نخستين بار 
در حوزه ش��هری به سؤالات سياسی هم پاسخ گفت. وی در 
ابتدا در پاسخ به سوال خبرنگار ايسنا درباره سرنوشت استعفای 

دبير شورايعالی ترافيک با رد اين موضوع گفت: دبير شورايعالی 
ترافيک به من كه رئيس وی هس��تم استعفايی نداده است، 
ش��ايد به شما اعلام كرده باش��د! اين در حالی است كه خبر 
استعفای سيدمجتبی شفيعی اوايل خرداد روی خروجی ايسنا 
قرار گرفت اما به س��رعت تكذيب شد. چندی بعد شفيعی با 
اين خبرگزاری گفت وگو و به طور تلويحی كناره گيری خود 
از وزارت كش��ور را تاييد كرد اما دليلی برای آن بيان نكرد تا 

اينكه علی نيكزاد در اين مراسم برای اولين بار اعلام كرد دبير 
شورايعالی ترافيک برای انجام امور تحصيلی مرخصی گرفته 
و نبودن وی دليلی برای اس��تعفا نيست. معاون عمرانی وزير 
كشور همچنين گفت: از شنبه گذشته نيز لطفی زاده به عنوان 
سرپرست شورايعالی ترافيک مش��غول به كار شده است.  از 
سوی ديگر معاون عمرانی وزير كشور درباره پيشنهاد تشكيل 
ش��ورای ترافيک استان و شهرس��تان كه در مجلس در حال 

بررسی است، گفت: تشكيل شوراهای هماهنگی ترافيک استان 
و شهرستان، مشكلی با جايگاه قانونی شورايعالی ترافيک كشور 
ندارد. وی افزود: ش��ورای هماهنگی ترافيک استان قبلا هم 
فعال بوده و وزارت كشور با پيشنهاد تشكيل شورای شهرستان 
به رياس��ت فرماندار موافق اس��ت. وی در توضيح اين سخن 
خاطرنشان كرد: با تشكيل شورای هماهنگی ترافيک استان 
به رياست استاندار و شورای هماهنگی ترافيک شهرستان به 
رياس��ت فرماندار، با حضور و حق رای رئيس ش��ورای شهر و 
شهردار موافق هستيم. وی تاكيد كرد: اين شوراها برای شهر 

تهران نيز می تواند تشكيل شود. 

سنگ محک شهرداری برای معماری مساجد
وطن امروز: به نظر می رس��د با فشارهای كارشناسی وارد 
ش��ده بر پيكره مديريت ساخت و س��از در كشور و بويژه 
پايتخت، اندك اندك ساز و كارهای اجرايی اين بخش در 
حال تكميل شدن است. اين بار شهرداری تهران كه بخش 
اعظمی از فعاليت های س��اخت مس��جد در پايتخت را به 
عهده دارد تصميم به ايجاد كميته ای برای معماری مساجد 
گرفته است تا از طريق آن ساخت مساجد بر اساس الگوی 
معماری اسلامی ايرانی باشد. در اين باره مديركل معماری 
و ساختمان معاونت شهرسازی و معماری شهرداری تهران 
از تش��كيل كميته معماری مساجد برای ساخت مساجد 
جديد بر اس��اس الگوی معماری اسلامی ايرانی خبر داده 
و گفته است: اين كميته به طور تخصصی موضوع مساجد 
و معماری آن را بويژه برای مساجدی كه در دست طراحی 
هستند و يا نوسازی آنها در دستور كار است، دنبال می كند و 
اعضای كميته را استادان دانشگاه، افراد صاحبنظر و مجرب 

در اين زمينه رئيس مركز فعاليت های دينی شهرداری و... 
تشكيل می دهند. مهندس سيدصباح الدين متقی خاطر 
نشان كرده است: هركدام از اعضای هيات امنای مساجد كه 
تخريب و بازسازی مسجدی را در دست دارند، برای نهايی 
ك��ردن طرح معماری خود، می توانند بدون پرداخت هيچ 
هزينه ای به اين كميت��ه مراجعه و طرح خود را با اعضای 
كميته مطرح كنند. به گفته متقی طرح پيش��نهاد شده 
در اختيار مش��اوران قرار می گي��رد و اعضای هيات امنا از 
طرح خود دفاع می كنند و پس از بررسی و اجرای مباحث 
معماری فنی بر اس��اس الگوی معماری اس��لامی، طرح 
پذيرفته و يا رد می ش��ود. وی در پايان خاطر نش��ان كرد: 
همه كسانی كه خواهان تاييد معماری طرح مسجد خود 
هستند بايد با مشاور طرحشان به كميته مراجعه كنند كه 
اين فرد بايد سابقه طراحی مسجد را داشته باشد كه پس از 

دفاع از آن، نظر نهايی ارائه شود. 

اعلام روش گزینش علمي آزمون دانشگاه آزاد اسلامي
معاون اجرايي مركز آزمون دانشگاه آزاد اسلامي روش 

گزينش علمي آزمون اين دانشگاه را اعلام كرد.
محمد مهراد فر با بي��ان اينكه مواد امتحاني آزمون 
سراسري دانشگاه آزاد اسلامي شامل دو بخش دروس 
عمومي و تخصصي اس��ت، گفت: م��واد امتحاني گروه 
زبان هاي خارجي منحصرا شامل دروس عمومي است و 
براي درس بينش ديني و زبان خارجه عمومي سؤالات 
به انتخاب داوطلب و در س��طح ديپلم متوس��طه ارائه 

مي شود. 
ب��ه گزارش فارس، وي با بيان اينكه گزينش علمي 
دانش��گاه آزاد اس��لامي با توجه به نمره كل و نمره تراز 
دروس تخصصي داوطلب در رشته هاي انتخابي است، 
گفت: پس از برگزاري آزمون، پاسخنامه هاي داوطلبان 
به وسيله دستگاه هاي علامت خوان قرائت شده و نمرات 
خام هر يک از دروس محاس��به مي ش��ود، به هر پاسخ 

صحيح 3 نمره مثبت و به هر پاسخ غلط يک نمره منفي 
تعلق مي گيرد و سؤالات بدون جواب  نمره اي ندارد. 

معاون اجرايي مركز آزمون دانش��گاه آزاد اسلامي با 
بيان اينكه نمره تراز دروس تخصصي و دروس عمومي 
در هر زير مجموعه با توجه به ضرايب دروس محاسبه 
مي ش��ود، اظهار داش��ت: نمره كل داوطلب براس��اس 
مجموع دو سوم نمرات تراز دروس تخصصي و يک سوم 

نمره تراز دروس عمومي محاسبه و تعيين مي شود. 
وي گفت: درآزمون دانش��گاه آزاد اسلامي سال 88 
سوابق تحصيلي براي ديپلمه هاي نظام جديد آموزش 
متوس��طه رياضي فيزيک، علوم تجربي، علوم انساني و 
علوم و معارف اس��لامي س��ال هاي 84، 85، 86 و 87 
كه امتحانات آنها به صورت كتبي و سراس��ري برگزار 
 ش��ده اس��ت به ميزان 15 درص��د در گزينش نهايي 

اعمال مي شود.

چن��دی پي��ش در پی اعلام مرگ س��ه بيمار 
هموفيلی كه به گفته مديرعامل كانون هموفيلی 
ايران در اثر عدم دسترس��ی به دارو اتفاق افتاد، بار 
ديگر توجه رسانه ها به مش��كلات دارويی در اين 

زمينه جلب شد. 
 سطح دسترسی بيماران هموفيلی به دارو بر 
اساس استانداردهای جهانی يک است و اين رقم در 
كشورهای پيشرفته اروپايی و آمريكا  3 تا 5 است. 
اين در حالی اس��ت كه سطح دسترسی بيماران 
هموفيلی به دارو در ايران به گفته مديرعامل كانون 
هموفيلی ايران با توجه به ضرايب بين المللی 1/5 
است. احمد قويدل با اشاره به اينكه دولت در سال 
گذشته رقمی بالغ بر 120 ميليون دلار برای تامين 
داروهای هموفيلی هزينه كرده است، اين رقم را با 

توجه به درآمد ناخالص ملی قابل توجه دانست.
مديرعامل كانون هموفيلی ايران با اش��اره به 
توج��ه قانونمند و نهادينه به بيم��اران خاص در 
ايران گفت: كش��ور ما در اين زمينه در مقايسه با 
كشورهايی با درآمد ناخالص ملی مشابه، موقعيت 
بسيار مطلوبی دارد اما مشكل اصلی ما در بخش 
توزيع است. وی در توضيح اين امر گفت: دارويی 
كه برای كشور تامين و مصرف می شود تناسبی با 
ميزان سلامت و كيفيت زندگی بيماران ندارد به 
عبارت ديگر با توجه به اين حجم داروی وارداتی 

بايد بيماران سالم تری داشته باشيم. وی در ادامه از واردات 
مستمر دارو )ما هنوز توليد داخلی داروی هموفيلی نداريم( 
و نب��ود توزيع اصولی و هوش��مند آن ب��ه عنوان مهم ترين 
مش��كلات در اين حوزه نام برد. به گفته قويدل، اگرچه در 
پايان سال گذشته گزارشات واردات داروی وزارت بهداشت 
به نظر اصولی و خوب می رسيد اما وقفه های 15،20 و حتی 
يک ماهه در موجودی دارويی كشور منجر به نرسيدن بموقع 
دارو به بيماران شد. وی با ابراز تاسف گفت: به دليل توزيع 
نادرست دارو و به رغم هزينه گزاف واردات، اين روش فقط 
باعث پر كردن جيب شركت های دارويی می شود. متاسفانه 
اين شركت ها تعهد زمانی برای تامين دارو ندارند و چه بسا 

اگر شركتی ملزم به ورود محموله دارويی در تاريخ مشخصی 
نباشد بتواند داروی ارزان تری تهيه كند اما بيماران در اين 
ميان متضرر خواهند شد.در سيستم توزيع داروی هموفيلی، 
سهميه ماهانه بر اساس تقسيم موجودی دارو بر آمار بيمار 
هر اس��تان به دست می آيد. اين در حالی است كه به گفته 
مديرعامل كانون هموفيلی اي��ران، اين روش غير اصولی و 
شبيه سيستم توزيع مرغ و تخم مرغ است. قويدل با تاكيد 
بر اينكه نبايد سهميه ای وجود داشته باشد، گفت: توزيع دارو 
بايد بر اساس نياز بيماران باشد اين روش باعث ايجاد احساس 
عدم امنيت در بيماران می ش��ود در نتيجه بيمار حتی در 
صورت نياز نداشتن سهم داروی خود را تهيه می كند كه اين 

امر منجر به انتقال موجودی دارويی به خانه ها و خالی شدن 
مركز می ش��ود. وی با اعلام آمادگی كانون هموفيلی ايران 
برای نظارت بر توزيع دارو و عدم موافقت وزارت بهداش��ت 
گفت: ما حاضريم داروها را كدگذاری كرده وحتی می توانيم 
متعهد ش��ويم داروها را تحويل گرفته و س��پس پوكه های 
خالی آنها را به وزارت بهداشت تحويل دهيم، اين در حالی 
اس��ت كه وزارت بهداش��ت هم به رغم ادعاهايش پوكه ها را 
جمع آوری نمی كند و می توانيد برای مش��اهده آنها به زير 

زمين درمانگاه مراجعه كنيد. 
مرگ خاموش بیماران هموفیلی  

در حال��ی كه در هفته های گذش��ته دو جوان به ادعای 

مديرعام��ل كانون هموفيلی در اثر عدم دريافت 
بموق��ع داروی فاكت��ور 7 فوت كردن��د، روابط 
عمومی وزارت بهداشت با ارسال جوابيه ای مرگ 
سه بيمار هموفيلی را در اثر سير بيماری دانست 
و اعلام كرد: مرگ س��ه بيمار هموفيلی به علت 
عدم دريافت بموقع داروی فاكتور 7 نبوده است. 
قوي��دل در واكنش به اي��ن امر گفت: مرگ اين 
بيماران فقط به دليل تاخير و تعلل در رساندن 
دارو به آنها بوده است و در صورت لزوم می توانم 
اسناد لازم آن را ارائه  كنم. من در روز 13 خرداد 
برای تامين داروی يكی از اين بيماران با دفتر وزير 
بهداشت تماس گرفتم و به رغم قول مساعدی كه 
به ما داده ش��د هيچ اقدامی صورت نگرفت.  وی 
با گلايه از عدم پاسخگويی وزارت بهداشت گفت: 
آيا براساس قانون، معاونت دارويی اجازه پيدا كرده 
است كه در امور درمان دخالت كند؟ به راستی از 
نظر آنها هر بيمار چند می ارزد و قرار است برای 
هر بيمار چقدر هزينه ش��ود؟ البته مجلس بايد 
اين امر را مش��خص كند نه وزارت بهداشت. به 
دنبال سخنان مديرعامل كانون هموفيلی تلاش 
كرديم با مسؤولان وزارت بهداشت بويژه معاونت 
غذا و دارو هم گفت وگويی داش��ته باش��يم كه 
متاسفانه تلاش های ما بی ثمر ماند و تنها پاسخ 
وزارت بهداشت ارجاع ما به خبری در اين زمينه 
در خبرگزاری فارس بود. اين خبر به نقل از يک منبع آگاه 
در وزارت بهداشت بود.اين مقام ناشناس در وزارت بهداشت 
در بخش��ی از س��خنان خود آورده است: هيچ محدوديتی 
برای توزي��ع اين دارو به بيماران هموفيل��ی وجود ندارد و 
فوت اين بيماران ناشی از سير طبيعی بيماری و مطابق نرم 
جهانی است.  وی گفت: برخی افراد كه به بهانه حمايت از 
بيماران هموفيلی در كانون حمايت از اين بيماران فعاليت 
می كنند، هم��واره به توزيع اي��ن دارو به عنوان يک منبع 
درآمد نگاه می كرده  اند و به فكر منافع شخصی خود از اين 
 طريق هس��تند و تحت عنوان كانون حمايتی از اين طريق 

ارتزاق می كنند. 

بیمارانهموفیلیبادریافتبموقعفاکتورهایانعقادیزندهمیمانند

  زندگی زیر سایه مرگ!
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